

## World Book Day Welttag des Buches

Klaus Kietzmann

EAASDC Honorary Lifetime Member

On 23<sup>rd</sup> April 2019 it is time once more for the UNESCO World Book and Copyright Day, when there will be a worldwide big festival of reading.

A regional tradition has grown into an international event: in 1995 UNESCO declared the 23<sup>rd</sup> April as "World Book Day", the world-wide special day for reading, for books and for the rights of authors. The UN organization for culture and education was inspired by the Catalanian custom to give away roses and books on the saint's day of the people's saint St. George.

### The World Book Day in Germany

Since 1996, World Book Day has been celebrated in Germany as well, when schools, numerous bookshops, libraries, and publishers organize events focusing on books and reading.

### ... and in Square Dancing

What has this to do with Square Dancing, some will ask now. Well, there are also books on Square Dancing. They are yellow, green, or red, with Mainstream, Plus, or Advanced written on the first page.

These books are edited by Rudi Mennes. Honestly, when did you last use any of them? Shortly before your graduation?

### Read again – e.g. definitions

Take the occasion of World Book Day to read again the definitions in one of these books. You will be astonished at the real definitions of the calls and figures you are dancing all the time. And maybe some will be aware why "their" square always breaks down at the same point.

So: go again for reading!

Translation: Hartmut Heiber

Am 23. April 2019 ist es mal wieder so weit: zum UNESCO-Welttag des Buches findet weltweit ein großes Lesefest statt.

Eine regionale Tradition ist zu einem internationalen Ereignis geworden: 1995 erklärte die UNESCO den 23. April zum „Welttag des Buches“, dem weltweiten Feiertag für das Lesen, für Bücher und die Rechte der Autoren. Die UN-Organisation für Kultur und Bildung hat sich dabei von dem katalanischen Brauch inspirieren lassen, zum Namenstag des Volksheligen St. Georg Rosen und Bücher zu verschenken.

### Der Welttag des Buches in Deutschland

Seit 1996 wird der „Welttag des Buches“ auch in Deutschland gefeiert. Schulen Zahlreiche Buchhandlungen, Bibliotheken, Schulen und Verlage organisieren Veranstaltungen rund um Bücher und das Lesen.

### ...und beim Square Dance

Was hat das mit Square Dance zu tun, wird sich jetzt mancher fragen. Auch beim Square Dance gibt es Bücher. Sie sind **gelb, grün oder rot**, und vorne steht Mainstream, Plus oder Advanced drauf. Sie werden von **Rudi Mennes** herausgegeben. Hand aufs Herz: Wann habt ihr zum letzten Mal in eines dieser Bücher geschaut? Kurz vor der Graduation?

### Lies mal wieder – z.B. Definitionen

Nimm den Welttag des Buches zum Anlass und lies mal wieder in einem dieser Bücher die Definitionen nach. Du wirst staunen, wie die Definitionen wirklich heißen von den Figuren, die du ständig tanzt. Und vielleicht wird manchem klar, warum „sein“ Square immer an einer bestimmten Stelle zusammenbricht.

In diesem Sinne: Lies mal wieder.